

Gentlemen of the Assembly,

I shall cause to be laid before you the Accounts of Revenue and Expenditure in the last year, with a Statement of other incidental Expenses of that period, the nature of which will be fully explained.

I shall also direct the proper Officers to lay before you the Estimates of the probable Revenue and Expenditure of the current year.

It will give me great satisfaction to find that the differences which so long subsisted in the Legislature, on financial matters, have been finally removed; leaving no difficulty now to prevent the grant of those Supplies which it is my duty to ask in His Majesty's name for the support of His Government in this Province.

Gentlemen of the Legislative Council, and
Gentlemen of the House of Assembly,

It is my wish to call your immediate attention to those Acts of the Imperial Parliament to which I have already alluded, in order that a respectful representation may be made on the subject of any part of them, which, intended for the general advantage of the Colonies, may be found to affect in an unfavourable manner the particular interests of this Province; and it will not be surprising if in a new system comprehending so many various and even opposite interests, as are those of the British Colonies, some unforeseen grounds of objection may be found.

Of the objects more immediately connected with the internal state of the Province, the most important are those which relate to the alteration and improvement of the system of Judicature, and the adoption of measures tending to afford better security to Property.

The want of Register Offices has been long felt as a most serious evil: it has of late become destructive of all confidence in the transfer of Property. It must operate as a bar to the introduction of Capital and to the purchase of Land, and must in many ways be most hurtful to the improvement of the Province.

I trust you will very seriously consider this evil, and again apply yourselves to devise a proper remedy for it.

It must be obvious that the labours and details of Government require to be assisted in proportion to the increase of the Population, and to all the new circumstances of a young Country, rapidly rising from infant powers to those of mature and vigorous strength.

It is highly desirable that every County in its most remote parts should feel that the Law can reach the evils existing, and afford protection, where the want of it at present checks the general improvement.

I have formerly recommended to you, and still do strongly recommend a more accurate subdivision of the Province into Counties, Townships and Parishes, with a view to distribute the Magistrates more equally, to regulate the Militia better, and to enquire into and if possible to assist the local interests of each County and its minor divisions separately.

I scarcely need advert to the subject of Education in this Province. It has long occupied the public attention, and has acquired increasing interest by the increasing desire for its inestimable advantages; neither would I think it necessary to recommend continued support to the long established Institutions of Charity, were it not to bring under special consideration a better system for the care of the Insane. Every feeling of humanity prompts us to compassion for the unhappy objects; and yet I regret to say that the systematic and proper treatment of them with a view to their restoration to society, has not been sufficiently provided for in this Province.

In the course of the Session I shall call your attention

Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

Je ferai mettre devant vous l'Etat du Revenu et de la Dépense pour l'Année dernière, avec un Etat d'autres Dépenses Incidentes faites pendant le même période, et dont la nature vous sera amplement expliquée.

J'ordonnerai de plus aux Officiers à qui il appartient de vous soumettre une Estimation du Revenu probable et de la Dépense de l'Année courante.

J'aurai une grande satisfaction à voir que les différends qui ont si long-tems subsisté dans la Législature, sur les affaires de Finances, sont terminés, et qu'il n'existe plus aucune difficulté pour empêcher l'octroi des Aides qu'il est de mon devoir de demander au nom de Sa Majesté pour le soutien de son Gouvernement dans cette Province.

Messieurs du Conseil Législatif, et
Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

Je désire votre attention immédiate sur les Actes du Parlement Impérial auxquels j'ai déjà fait allusion, afin qu'une représentation respectueuse puisse être faite au sujet d'aucune partie d'iceux qui, ayant été destinée pour l'avantage général des Colonies, peut se trouver militer contre les intérêts particuliers de cette Province; et on ne doit pas être surpris si dans un système nouveau qui embrasse tant d'intérêts différens, et même opposés, comme sont ceux des Colonies Britanniques, on y trouve quelques moyens d'objections que l'on n'a pas prévus.

Parmi les objets qui intéressent plus particulièrement l'état intérieur de la Province, et qui demandent votre attention, les plus importants sont ceux qui regardent le changement et l'amélioration du système judiciaire et l'emploi des moyens les plus effectifs pour assurer la propriété des individus.

Le défaut de Bureaux d'Enregistrement a été senti depuis long-tems comme un très-grand mal, et a maintenant détruit la confiance dans l'aliénation des Biens, et cela doit avoir empêché l'introduction des Fonds dans le Pays et l'achat des Terres, et doit porter préjudice en plusieurs manières à l'avancement de la Province.

J'espère que vous prendrez très-sérieusement en considération ce mal, et que vous vous appliquerez de nouveau à y apporter un remède convenable.

Il doit être évident que les soins et les détails du Gouvernement demandent de l'aide en proportion de l'accroissement de la population et de toutes les circonstances d'un pays nouveau, sortant rapidement de la faiblesse de l'enfance et atteignant la vigueur de la maturité.

Il est bien à souhaiter que chaque Comté puisse sentir, même dans ses parties les plus éloignées, que les Lois peuvent atteindre les maux qui y existent, et protéger les endroits où son défaut retarde maintenant l'amélioration générale.

Je vous ai déjà recommandé et vous recommande fortement de nouveau une Subdivision plus correcte de la Province en Comtés, *Townships* et Paroisses, afin de placer plus également les Magistrats, mieux régler la Milice, et afin de s'enquérir des intérêts locaux de chaque Comté séparément, et de ses Subdivisions inférieures, et de les promouvoir s'il est possible.

Il n'est guère nécessaire pour moi de vous parler du sujet de l'Education dans cette Province. Il a long-tems occupé l'attention du public et augmenté d'intérêt par le désir croissant de ses avantages inappréciables. Je ne croirois pas non plus nécessaire de vous recommander de continuer le soutien des Etablissements de Charité fondés il y a long-tems, si ce n'étoit pour attirer votre considération à l'adoption d'un meilleur système relatif aux Insensés. Tout sentiment d'humanité nous excite à la compassion pour ces objets malheureux, et néanmoins je dis avec regret qu'un traitement méthodique et convenable pour les rendre à la société, n'a pas été jusqu'à présent suffisamment établi dans cette Province.

Dans le cours de la Session je dirigerai votre attention